
Kranjsko. 
Pedagoško društvo v Krškem zboruje dne 19. no 

1 vembra ob 9. uri zjutj. v Krškem. Na dnevnem redu sta hos 
■ pitaciji iz prirodopis a »Lastovica" v III. razredu in »Krog" 
l v V. razredu. Nastopita gospica Pavla Zirer , oziroma gosp, 
; meščanski učitelj Kari Humek. Razen tega predavata še: 
. Ljudevit S t i a s n y : »Kako doženemo samostojnost učencev 
[ pri računanju" in Ivan M a g e r l e : »Naše ukoslovne težnje." 

Z ozirom na jako zanimivi in mnogobrojni vzpored vabi > 
imenu odbora k obilni udeležbi 

! L j u d e v i t S t i a s n v , t. č. predsednik. 

Štajersko. 
1 Savinjsko učiteljsko društvo zboruje dne 19. novem 

bra ob polu 2. popoludne v Št. Pavlu v prostorih g. Vedenika 
po sledečem vzporedu: 1. Slavnostni govor predsednika čast

i nemu članu, umirovljenerau nadučitelju gospodu Vidicu, po 
, vodom šestdesetletnice njegovega rojstva. 2. Zapisnik o 

zadnjem zborovanju. 3. Zemljepisnozgodovinski načrt občine 
Gomilsko, podava g. Zot te r . 4. Posvetovanje zaradi peticije 
glede odprave III. plačilnega razreda. 

i Anton F a r č n i k , predsednik. 
Kozjansko učiteljsko društvo zboruje v četrtek dne 

, 19. novembra t. 1. ob 10. uri dopoldne v Kozjem po sle
dečem vzporedu: 1. Zapisnik. 2. dopisi. 3. Poročilo o zbo 
rovanju »Lehrcrbunda." 4. Društvene zadeve. 5. Slučajnosti, 
K obilni udeležbi vabi odbor . 

Goriško. 
Občni zbor ajdovske učiteljske podružnice za 

goriški okraj. Dne 22. okobra t. 1. so se zbrali učitelji in 
' učiteljice ajdovskega okraja pri Rebku, da odbor poroča o 
1 svojem letnem delovanju in da se voli novi odbor. 

Med učiteljstvom rase dannadan stanovska samozavest. 
A izvestni tovariši se vendar ne morejo sprijazniti z novo 
boljšo strujo. V veliko žalost ni bilo tudi tu tovarišev, ki bi 
bili lahko prišli. Vse na stran, Četrtek je naš dan! A vidi 
se zaspanost, malobrižnost mnogih, mnogih tovarišev. Ravnajo 

■ se po izreku nekega tovariša, ki mi je rekel: »Kadar povišajo 
; tebi, bodo tudi meni. Pehaj se ti. Imaš čas, imaš zdravje, 
! imaš vse ugodnosti!" A, dragi kolegi, solidarnosti, eneržije 

nam manjka! 
Predsednik Medvešček pozdravi vse Člane, a tudi 

novo došli učitelji v naš okraj bi bili danes prisrčno po
zdravljeni in sprejeti, nimamo pa koga pozdravljati. Že pri 
prvem zborovanju jih ni. Kaj to pomenja? 

Tajnik Mrmolja je poročal o delovanju novega od
bora, kar je dalo povod dolgi debati, v katero so posegli 
naši vrli tovariši Možina, Bajt, Mrmolja, Vodopivec, tudi naš 
presrčno sprejeti tovariš iz zelene Štajerske, Krajnik. 

1 Reklo se je mnogo ostrih besed proti našim zastopnikom 
v stalnem konferenčnem odboru in o tonu in taktu goriških 
naših kolegov. Hočemo biti enkrat z njimi na čistem. Gara 
pacta — boni amici. Rokavice, frak in cilinder na stran, pa 
stopite in nam povejte, kaj pravzaprav hočete od nas. Naš 
takt je dur. Mi ne poznamo hlapčevanja. Mi nočemo biti 
„Beschwichtigungshofrati", kakor je marsikateri, ki bi ne 
smel biti. Ali je lepo, da so pustili samo Bajta zagovarjati 

, dotični predlog o našem, po njih mnenju izvrstnem stanju. 
Seveda g. predsednik stalnega odbora ni pustil predloga na 
glasovanje. Mi mu tega ne zamerimo, ker vemo, da ima že 
od zgoraj migljaj. Dolžnost naših odbornikov pa je bila, da 
bi se oglasili pri konlerenciji. Mi bi bili gotovo vsi potegnili 
za njimi. Tudi dvorano bi bili zapustili, dokler bi se ne 
pustil predlog v razpravo. Ali vsaj tiho opozicijo bi bili 
lahko naredili. Nobeden ni govoril ne o alkoholu, ne o črniv
čevi računici, ki je nekoga neznansko blamirala, ne o jezi
kovni vadnici in ne o drugih predlogih, tudi glasovati ni 
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zakaj se gre. G. predsednika pustim v miru, on je tam, kjer 
mora biti, a mora tudi tako postopati. Imamo se dosti učiti 
od socijalnih demokratov. S tem konec o tem! 

Z ozirom nato, da je prejšnji predsednik Medvešček 
zaradi nujnih drugih opravil, s katerimi vzdržuje svojo dru
žino — kaj jo hoče pustili umreti? — zadržan, ni mogel 
sprejeti vodstva ne odborništva. Izrekla se mu je na predlog 
tajnika iskrena zahvala za njegovo dosedanje delovanje. 
Izvoljeni so bili z vzklikom: Tomaž ič Andrej, predsednik; 
K r a j n i k Franjica, podpredsednica; Mrmolja Fran, tajnik; 
L a v r e n č i č Klementina, blagajnica; M o ž i n a , Baj t in 
Z o r n , odborniki. Delegatom za zborovanje glavnega društva 
so izvoljeni: Kavs , T o m a ž i č , Mrmolja. 

G. predsednik se zahvaljuje za izvolitev ter prevzame 
nedaljnje vodstvo. 

Možina je predlagal, da naj se enkrat opomni naše za
stopnike, ki naj potem spravijo stvar v sejo okr. šol. sveta, 
da se je ta že večkrat pokazal kot slab sodnik proti učitelju, 
ki je prišel v disciplinarno preiskavo. Sodišče je še vedno 
ugodno rešilo zadevo za učitelja. 

Ako se oglasi vse učiteljstvo za sprejem v dež. učitelj, 
društvo, naj to potem preskrbi pravnega zastopnika. 

Medvešček predlaga: 
1.) Vsak Član ajd. podružnice naj pristopi h dež. učit. 

društvu. Za poverjenico za ajd. okraj naj se izvoli naša 
g. blagajničarica. 

2.) Vsako okraj. učit. društvo in podružnica imej svo
jega poverjenika. Dež. učiteljsko društvo naj naprosi društva 
v tem zmislu. 

3.) Med potrebnimi koraki, ki naj bi jih storilo dež. 
učit. društvo, naj bi bil tudi sledeči: 

a) Izvoli naj se deputacija, ki naj gre k dež. glavarju 
in poslancem, da se informira, kaj se misli ukreniti v pri
merno izboljšanje gmotnega stanja. 

b) S poslanci, ki se pokažejo naklonjeni za primerno 
izboljšanje, naj se stopi v ožji dogovor, da se stori konec 
nedostojni igri, ki jo igra dež. zbor z učiteljstvom. 

c) Ako spozna odbor dež. učit. društva za potrebno, 
naj bi tudi posamezna okr. učit. društva po deputacijah sto
pila v dotiko z dež. poslanci. 

4.) Odbor dež. učit. društva bodi v stalni dotiki z 
odbori vseh okrajnih društev in njih podružnic in obratno 
radi enotnega delovanja. Tako postane odbor dež. učit. 
društva nekako izvrševalni odbor vsega deželnega učiteljstva. 

Vsi predlogi so bili sprejeti. 
Kanalska podružnica učiteljskega društva v Gorici 

je imela dne 15. okt. 1.1. svoje 7 zborovanje v Kanalu. Pri
sotnih je bilo 13 društvenikov. Glede na majhno število uči
teljskih oseb (18) v tem okraju in glede na slabelokalne raz
mere je bila udeležba hvalevredna. G. preds. A. Verč naduč. 
v Kanalu se spominja odišlih članov, ki so bili premeščeni v 
drug okraj, in pozdravi novodošlece. V jedernatem govoru 
bodri in jih vspodbuja k vztrajnemu plodonosnemu delovanju. 
Naša plača sicer ni taka, da bi nas silila še k večjemu na
poru, ker žalibog mora učitelj, ako se hoče preživiti častno 
in dostojno, iskati še drugje t. j . zunaj šole primernega za
služka. Delati moramo tedaj na to, da se načrt uzakoni. Zato 
naj se posvetujejo zbrani tovariši in tovarišice, kako sestaviti 
primerno prošnjo na deželni zbor in odbor. Dalje je bila 
volitev novega podpredsednika namesto premeščenega g. Josipa 
Kuntika, učitelja v Gorenjem polju. Izvoljen je bil z večino 
glasov gospod Leopold P a v l i n , nadučitelj v Ročinju. Po 
različnih debatah o povišanju plač in drugih predlogih je 
bilo zborovanje zaključeno. 


